
Správa o činnosti SZOŠ za rok 2009 
 

Práca SZOŠ a jeho predsedníctva v roku 2009 vychádzala z plánu práce a hlavných úloh schválených  
konferenciou. Vedenie zväzu naďalej fungovalo v nezmenenom zložení: 

Predseda: Juraj Nemec 
Podpredseda: Ján Mižúr 
Členovia: Dušan Formanko, Milan Kollár 
Generálny sekretár zväzu: Marián Kazík 
Revízna komisia: Juraj Prékop (predseda), Igor Roháč

Obdobne sa po volebnej konferencii zachovali prakticky bez personálnych zmien vnútorné štruktúry 
zväzu. Riadením jednotlivých odvetví orientačného behu boli poverené odvetvové sekcie – OB vedená Milanom 
Petrincom, OC vedená Mikulášom Šabom a LOB vedená Valérom Frankom. Okrem nich fungovala ešte 
mapová komisia vedená Radom Jonášom. V priebehu roku 2009 sa uskutočnil pokus konštituovať
marketingovú komisiu, tento však stále ešte nie je definitívne dokončený. 

Stabilné personálne prostredie je výhodou aj nevýhodou fungovania zväzu. V každom prípade 
umožňuje kontinuitu a jednoduchšiu komunikáciu. Na druhej strane ale nové tváre môžu priniesť nové 
myšlienky, postupy a námety. Vedeniu zväzu sa napr. niekedy vytýka, že nemá jasnú koncepciu a nedokáže
získať sponzorské zdroje. To druhé je určite pravda – stratégiou súčasného vedenia je udržanie postavenia zväzu 
v systéme „štátneho športu“ – bez kontaktov v podnikateľskej sfére ťažko očakávať „dobrovoľné“ ponuky na 
sponzorovanie relatívne málo reklamne zaujímavého športu. Čo sa týka stratégie a koncepcií, námety by možno 
aj boli, ale napriek snahe sa nedarí angažovať ďalších „fanatikov“, ktorí by pomohli smerom k ich realizácii. 
Bez zdrojov a bez personálneho vybavenia je rýchlejší progres asi nemožný. „Hviezdy“, ktoré všetko skritizujú 
a zhasnú sa síce občas objavia, ale to asi nebude vhodná cesta. Ďalšie významné prierezové úseky ostávajú preto 
aj naďalej personálne neobsadené a môžeme len čakať, či sa stane „zázrak“ a o rok na volebnej konferencii 
„bude na výber“.  

Zasadnutia predsedníctva boli nepravidelné (príčinou bol krízový režim financovania a šetrenie aj 
v oblasti výdavkov na rokovania predsedníctva) a konali sa operatívne na rôznych miestach Slovenska. V prvej 
polovici roka komunikácia a riešenie aktuálnych úloh prebiehalo dominantne v pozícii e-mailovej komunikácie. 
V práci predsedníctva sa nevyskytli žiadne podstatné problémy, prijaté uznesenia boli sledované a plnené v 
súlade s plánovanými termínmi. 

V roku 2009 sme sa po prvý raz v modernej histórii zväzu dostali do mimoriadnej situácie, kedy bolo 
nutné vyhlásiť v ekonomickej oblasti „krízový režim“. Až do polovice roka nebolo jasné, či a koľko na činnosť
zväzu prispeje štát a zväz musel fungovať len z vytvorených rezerv (na ktoré sme našťastie mysleli, len ich 
výška možno bola pod plánovaným objemom). V tomto režime sa realizovali len nevyhnutné výdavky na chod 
zväzu, všetky výjazdy museli účastníci zálohovať z externých zdrojov. Pozdržali sme aj úhradu členského IOF, 
k čomu sme získali oficiálny súhlas svetovej federácie. V druhej polovici roka vedenie zväzu postupne uvoľnilo 
čerpanie tak, aby sa znovu podarilo naplniť rezervy na fungovanie v úvode roka 2010.  

Situácia s krízovým režimom naznačuje, že perspektívne môže byť štátne spolufinancovanie fungovania 
zväzu problematické a to ešte viacej zvýrazňuje nutnosť:

a/ prenesenia ťažiska financií na oddielovú a individuálnu úroveň,
b/ nutnosť tvoriť rezervy, 
c/ potrebu pomaly začať rozmýšľať, ako dokážeme zabezpečiť fungovanie zväzu bez štátnych zdrojov 

(môj osobný odhad je, že kritický finančný stav môže nastať už v roku 2011 alebo 2012). 
Pripomíname, že pokiaľ sa rozpadne systém štátneho financovania športu, bude nutné generovať cca 

30 000 EUR na to, aby zväz vôbec mohol existovať ako člen medzinárodnej federácie s poloprofesionálnym 
sekretariátom. Toto nedokáže súčasné vedenie zväzu garantovať. Problém sme už naznačili v minulosti, 
obávame sa však, že už ho pomaly treba začať reálne rešpektovať.

Pri plnení hlavných úloh sa v niektorých oblastiach, tak ako aj v minulosti, a z príčin už uvedených, 
darilo viacej, inde menej. Nízka výška dotácie z MŠ SR a chýbajúci sponzori na úrovni zväzu nás naďalej nútia 
podmieňovať účasť na vrcholných svetových a regionálnych podujatiach zložením zálohy (s výnimkou skutočne 
najlepších).  



Aj v tejto situácii sa podarilo pomerne vhodne obsadiť rozhodujúce medzinárodné akcie v OB a OC, 
jednočlenná účasť na MS v OC bola do určitej miery plánovaná. Nie vždy však vycestovali, najmä v OC, všetci, 
od koho sa to očakávalo. V LOB momentálne chýba výkonnosť, takže „necestovanie“ do Japonska na MS bolo 
viac ako očakávané. 

 Výsledky v  orientačnej cyklistike boli aj v tomto roku viac ako vynikajúce, aj keď skôr vďaka 
individuálnym výkonom Hanky Bajtošovej. Tým sa darí udržiavať náš šport v podvedomí verejnosti 
a spolupracovať s rozhodujúcimi štátnymi a neštátnymi partnermi. Naši športovci sa pomerne úspešne zúčastnili 
aj MS školskej mládeže, kde bronzová medaila R. Barcíka, ako aj ďalšie pekné umiestnenia znamenajú pre zväz 
veľmi veľa. V OB sme ale ustúpili z pozícií a myslíme si, že to nie je až tak dôsledkom nedostatku zdrojov 
(špička mala možnosť fungovať v rámci NŠC), ale buď zdravotnými výpadkami, alebo chýbajúcou motiváciou 
k tvrdému tréningu.   

V našom športe ale nie je možné očakávať, že stačí tvrdo trénovať a o ostatné sa postarajú manažéri. 
Športovci musia tento fakt brať do úvahy a podľa neho si definovať svoje priority. Kritizovať, „že zväz nás 
nemá rád“, je cestou nikam. Reprezentanti navyše budú musieť pochopiť, že aj v prípade, kedy im zväz 
poskytuje minimálne zdroje, stále platí povinnosť dodržiavať povinnosti reprezentanta a akceptovať, že
individuálne záujmy nemôžu úplne dominovať – ak sa majú uplatniť, musia byť dopredu a včas, prerokované. 

Štandardným spôsobom fungovali CTM, trochu stagnuje práca s mládežou v Spišskej Novej Vsi. 
Regionálne súťaže boli organizované vo všetkých troch oblastiach, skvalitnila sa najmä ich úroveň v oblasti 
Stred. Pribudli nové mapy (aj keď na kvalitu práce niektorých zahraničných mapárov sú veľké sťažnosti – čo je 
logické, očakávať za málo peňazí veľa muziky je nadmerný optimizmus). Projekt pokrytia územia SR 
školskými mapami sa rozbieha, aj keď pomaly, ako predpoklad sprístupnenia nášho športu širšej verejnosti. 
Pretrváva však – už dlhodobo – problém členskej základne, ktorá sa stále pohybuje „v červených číslach“ 
a pozitívnejší trend sa nedarí naštartovať.

Na záver tejto časti si osobne dovolím poďakovať všetkým, ktorí prácu nášho zväzu v roku 2009 
posunuli dopredu. Menovite najmä Hanke Bajtošovej za jej výkony na MS v OC v Izraeli.  
 

Sekcia orientačného behu  
 

Činnosť sekcie OB sa riadila plánom práce vypracovaným pre svoje funkčné obdobie, za predpokladu 
úzkej spolupráce s realizačným tímom reprezentačného výberu SR v OB a s predsedníctvom SZOŠ. 

Komisia pracuje už tretie volebné obdobie v rovnakom zložení. Spolupráca vo vzťahu k predsedníctvu 
zväzu ako aj  k zástupcom jednotlivých klubov je kontinuálna a bezproblémová. V legislatívnej oblasti, 
dochádza stále k drobným úpravám, ktoré sa pravidelne zapracúvajú do Vykonávacích predpisov. 
 

Športovo-technická oblasť

V športovo-technickej oblasti sekcia OB riadila chod rebríčkových súťaži. Osvedčilo sa v mesačných 
periódach zverejňovať priebežné poradie súťaže jednotlivcov (ranking), počas hlavného pretekárskeho obdobia. 
Konečné hodnotenie rebríčkových súťaží jednotlivcov a družstiev je známe zverejnením hodnotenia 
rankingových súťaží k 31. 10. 2009. Ak neboli dodané niektoré výsledky pretekov oblastného významu 
v predpísanom formáte spracovateľovi rebríčka, tieto sa síce zapracujú do rebríčka aj dodatočne, ale pre 
konečné hodnotenie rebríčka za rok 2009 nebudú akceptované. Súťaž družstiev sa následne vyhodnocuje 
zverejnením konečného stavu rebríčka za rok 2009.  

Čo sa týka úrovne organizácie celoslovenských a majstrovských pretekov (viď hodnotiaca správa 
v Infobe) tento rok možno konštatovať výrazný pokles kvality organizácie pretekov. Na niektorých podujatiach 
sa vyskytli hrubé chyby, či už v stavbe tratí, alebo osadení kontrol. Viazne reálne spolupráca hlavného rozhodcu 
a staviteľa trate, čo vedie k závažným chybám pri organizácii pretekov. Niektoré chyby boli takého charakteru, 
že pri dôslednom dodržaní pravidiel pre OB a ich súvisiacich predpisov, malo prísť k anulácii dotknutých 
kategórií.  

Tieto chyby vyvolávajú otázku znovu oživenia funkcie delegovaného rozhodcu, ktorý by však nemal 
byť z daného OB regiónu, aby sa predišlo „kamarátskemu“ prístupu k problémom. Delegovaný rozhodca by 
mohol už v zárodku ovplyvniť výber zhromaždiska, dĺžku a charakter tratí pre danú vypísanú disciplínu 
a s nadhľadom overiť vhodnosť kontrol a priestoru mapy. Ostáva však otázka úhrady nákladov rozhodcu 



(doprava, ubytovanie, strava). Ideálny stav by bola refundácia z prostriedkov SZOŠ, čo však v súčasných 
podmienkach je tiež problematické. Pritom práve chýbajúce materiálne a ľudské zdroje v kluboch sú jednou 
z kľúčových príčin nekvality – slabšie mapy, málo skúsených činovníkov, minimalizácia nákladov – je to 
bludný kruh, recept na jeho preťatie nebude ľahké nájsť.

Tento rok sa podaril zostaviť kalendár pretekov v OB v prijateľnom časovom horizonte. Realizovali sa 
všetky majstrovské podujatia – usporiadatelia: RBK – šprint, KYS – krátka trať a NOB, Martin – klasika 
a štafety. Majstrovské preteky boli doplnené rebríčkovými pretekmi najvyššieho rankingového koeficientu na 
pretekoch v Šaštíne (KOBRA), Kremnička (EBB), Ružomberok, Karst CUP (SNV + ATU Košice) a Mirkovce 
(Kysak). Zvyšné zahraničné preteky hodnotené do rankingu sa konali tradične na Postás Kupa v Maďarsku, 
bežalo sa v Beskydách v rámci moravského rebríčka, na pretekoch usporiadaných klubom OB Holešov 
a Kroměříž.

Kalendár pre rok 2010 konferencii predkladáme. Trend zaraďovania súťaží v zahraničí do slovenského 
rebríčka patrí aj naďalej medzi snahy sekcie OB o spestrenie súťažného kalendára, avšak nie na úkor 
slovenského organizátora. Po skúsenostiach z predchádzajúcich podujatí v zahraničí, kde je vypísaných viac 
podkategórií, sa stávalo, že pretekár štartoval ako jediný Slovák (dokonca skončil na chvoste štartového poľa) 
a získal plný počet bodov. Dá sa tomu predísť dvoma spôsobmi: 

- po zverejnení propozícii pretekov usmernením sekcie OB určiť do ktorých podkategórií sa majú 
pretekári prihlasovať. V prípade nerešpektovania môže im byť pridelený koeficient len 0,6, t.j. max. 
600 bodov. 

- pre preteky v zahraničí znížiť rankingový koeficient o 10 %, čím by sme aj viac preferovali 
usporiadateľov na Slovensku. 

 
Tento rok sa na Slovensku nekonali žiadne významné európske a svetové podujatia – preteky 

s najvyššou zahraničnou účasťou boli 4-etapový Karst Cup – 2 etapy na Silickej planine a 2 etapy v Slovenskom 
raji s účasťou okolo 700 pretekárov. Priemerne sa rankingových a majstrovských súťažiach zúčastňovalo cca 
200 až 250 pretekárov, čo je na slovenské podmienky na hranici reálnej možnosti, pokiaľ tam neštartujú aj ďalší 
zo zahraničia. Prekvapujúco najvyššiu účasť mali majstrovské víkendy v septembri v Kysaku a v októbri 
Martine, kde sa číslo odštartovaných pretekárov blížilo k 300, čo už znamená aj pozitívne ekonomické 
ukazovatele pre organizátorov. 

V roku 2009 sa problém tlače máp pomocou laserových farebných tlačiarní už riešil k lepšej spokojnosti 
pretekárov. Používali sa kvalitnejšie tlačiarne a vhodnejšie papiere. Stále sú však v tomto veľké rezervy. 
Jednoducho laserová tlačiareň aj pri vysokom dpi tlačí hrubšie ako ofsetová technika, preto by bolo vhodné 
predefinovávať niektoré parametre čiar (hlavne vrstevnice a cesty) a skúšať na kontrolných výtlačkoch reálnu 
vhodnosť výstupu. Ďalšie zlepšovanie je však aj späté so samotným technologickým vývojom na IP trhu.   
 Medzi registrovanými je aktívnych členov veľmi málo, čo brzdí rozvoj aj konkurenciu v našom športe. 
Ide nielen o jednotlivcov, ale aj kluby. Menšie kluby by mali nájsť ochotu a sily sa spájať v organizátorské tímy, 
aby nemuseli niesť organizáciu pretekov stále tí istí. Pre udržiavanie patričnej výkonnosti sme nútení chodiť za 
pretekami aj do zahraničia, kde pretekári reálne vidia svoje výkonnostné postavenie a vidia ako zaostávajú. 
Postupne sa oživuje spolupráca s rakúskym zväzom (spoločné preteky zimnej ligy viedenskej a bratislavskej 
oblasti) a obojstranné účasti na pretekoch v prihraničných oblastiach Poľska a u nás. 

 

Reprezentácia 
 

Krížový režim a deficit finančných prostriedkov na chod reprezentácie seniorov, juniorov a dorastu sa 
až tak neprejavil zlými výsledkami na vrcholných svetových a európskych podujatiach. Dosiahli sme mnohé 
kvalitné výsledky, ale prišli aj nečakané (?) „výbuchy“. 

Svetové hry (World games) v Taiwane mali byť pretekmi č. 1 pre našich reprezentantov. Reálne sa im 
však nevenovala náležitá pozornosť zo strany pretekárov, ani vedenia reprezentácie a potom boli tie výsledky 
neprimerané vážnosti tohto podujatia a možnostiam samotných pretekárov (česť výnimkám). 

Juniorské majstrovstvá sveta v Taliansku boli sprevádzané prechladnutiami takmer celej výpravy, ktoré 
zapríčinil aj nevhodný výber ubytovania (usporiadateľ v rozpise nedodržal pravidlá IOF o prihlasovaní sa a je 
škoda, že tieto problémy s rozpisom vedenie družstva včas nekonzultovalo s vedením zväzu – mnohému sa dalo 



predísť). To poznačilo aj samotné výkony pretekárov, aj keď s výnimkou Ringera sa od ďalších ani super 
výsledok neočakával. 

Majstrovstvá sveta v Maďarsku mali byť pre nás vzhľadom na znalosti terénu a charakteru lesa 
výhodou. Realita však bola len na priemernej úrovni. Niektorí pretekári nezvládli načasovanie formy, zasiahla 
do toho aj psychika a zbrklosť, či prehnaná premotivovanosť, ktorá nezodpovedala reálnej natrénovanosti. 
Vyzdvihovať do určitej miery možno len výkony Rákayovej (18. a 25. miesto), umiestnenia Bartáka (26. 
miesto) a Dávidíka (28. miesto) sú uspokojivé, ale potenciál na dosiahnutie lepších výsledkov, ktoré sme 
nevyužili. Je možné, že tento málo vydarený šampionát zásadne ovplyvní naše postavenie v NŠC, na úkor 
podpory kvality prípravy špičky. 

Majstrovstvá Európy dorastu v Srbsku znamenali pre našu výpravu výborné  výsledky mladého Barcíka 
a dobré umiestnenia K. Papugovej a mladého Franka, čo dáva perspektívu aj pre dosiahnutie ešte lepších 
výsledkov v budúcom roku, nakoľko ešte v dorasteneckých kategóriách ostávajú (zloženie štafety by sa však 
nemalo riešiť na mieste v neprospech celku).  

Majstrovstvá školskej mládeže v Madride skončili pre nás výborne. Bronz a 4. miesto pre Barcíka, 5. 
miesto pre J. Sokola a 8. miesto K. Papugovej, či 4. miesto družstva chlapcov ukázalo SAŠŠ, že vynaložené 
prostriedky sa neminuli účinkom a Slovensko si udržalo dobré meno v rámci podujatí školákov. 
 

Sekcia orientačnej cyklistiky 
 

Sekcia OC v roku 2009 pracovala pod vedením nového predsedu sekcie Mikuláša Šaba. Koncepcia 
práce však zásadne zmenená nebola, hlavnou úlohou bolo nadviazať na aktivity z minulých rokov.  

Problémom je najmä usporiadanie súťaží na území SR slovenskými usporiadateľmi. Ani nie tak kvôli 
novele lesného zákona o zákaze jazdy mimo lesných ciest, ale malý je záujem o organizačné zabezpečenie 
pretekov zo strany slovenských klubov. V tomto roku boli naplánované na Slovensku 4 podujatia – všetky ako 
majstrovské preteky. Dve kolá v septembri Na Zochovej chate usporiadal aj ako súčasť Českého pohára MTBO 
Sokol Pezinok, záverečné dve kolá v októbri v Banskej Bystrici však museli byť pre náhlu vysokú vrstvu snehu 
zrušené. Náhradný termín pre preteky nebol stanovený, usporiadateľ Biko B. Bystrica zrealizuje 2 kolá pretekov 
v rámci SP v OC 2010 v mesiaci máj. Tam sa uskutoční aj slávnostné vyhlásenie celkového poradia SP v OC 
2009. 

Podmienky hodnotenia SP v OC 2009 boli pre zrušenie posledných dvoch kôl zmenené – z pôvodne 10 
pretekov jednotlivcov (2 kolá v Maďarsku, 2 kolá v ČR, 2 kolá na Ukrajine, 2 kolá v Pezinku, 2 kolá v B. 
Bystrici) sa uskutočnilo iba 8, preto sa do konečného poradia nezapočítavalo 6 najlepších výsledkov, ale iba 5. 

Isté je však to, že aj v budúcnosti budeme musieť využiť súťaže v susedných krajinách. 3 až 5 klubov, 
ktoré sú ochotné a schopné zorganizovať preteky na Slovensku, a aj to nie každý rok po sebe, je veľmi málo na 
to, aby sa mohli všetky podujatia zaradené do rebríčka uskutočniť na Slovensku. To, že Sokol Pezinok 
uskutočnil podujatia aj ako súčasť Českého pohára, je pre usporiadateľa ekonomicky veľmi prínosné, no aj 
zároveň zaväzujúce. Takéto preteky je nutné pripraviť kvalitatívne tak, aby štartové pole bolo s pretekmi najmä 
po technickej stránke spokojné.  

Preteky na Ukrajine nenadchli, východní susedia sa snažia, no boria sa s problémami vhodnej stavby 
tratí a aj sociálneho zabezpečenia pretekov. Účasť zo Slovenska bola veľmi slabá, v najbližšej budúcnosti 
preteky v UKR do hodnotenia SP zaraďovať nebudeme. Tradične veľmi dobré sú však podujatia v Maďarsku 
a na Morave, ktorých usporiadatelia nám vychádzajú v ústrety a tak jedinou úlohou slovenských pretekárov je 
docestovať na preteky v blízkom zahraničí v čo najväčšom počte. 

V roku 2010 budú 3 kolá v apríli v Maďarsku, v máji 2 kolá v ČR a 2 kolá v B. Bystrici, v júni 2 kolá 
v Košiciach a v septembri 2 kolá v Bratislave.  

Črtajúci sa mládežnícky rozmach na východe Slovenska nenastal a tak získavanie nových adeptov pre 
tento šport je dlhodobou náročnou činnosťou, nakoľko dobre bicyklovať pre úspech v tomto športe nestačí
a stabilita akých-takých výsledkov prichádza až po niekoľkých rokoch poctivej systematickej práce. 

Dobrým priblížením atraktívnosti orientačnej cyklistiky verejnosti sú akcie v réžii ŠK VAZKA 
Bratislava. Tradičné bodovacie preteky dvojíc MAKADO prilákali na štart v septembri do Marianky 86 
súťažiacich párov a usporiadatelia pripravili na druhý deň ešte jedno podujatie pre verejnosť – šprint 
v Rusovciach. 

 



Reprezentácia 
 

Mimoriadne výsledky na MS v OC v Izraeli jedinej účastníčky zo Slovenska sú neskutočná efektivita. 
Zároveň však aj zamyslením, že v súčasných ťažkých ekonomických podmienkach nevieme zabezpečiť účasť
ďalších pretekárov na vrcholnom podujatí sezóny. Bez primeranej prípravy v klimatických podmienkach MS by 
účasť ostatných pretekárov, ktorí si výsledkami v minulom roku vyjazdili plnú úhradu z prostriedkov SZOŠ, 
bola asi iba symbolická. To je však teória, aká by bola skutočnosť, to sa odhadnúť nedá... 

Poctivá, pravidelná tréningová príprava bola v prípade Bajtošovej maximálne zúročená. Veľkou mierou 
k tomu prispelo jej zaradenie v Národnom športovom centre, kde v tomto roku má vytvorené najlepšie 
podmienky zo všetkých zaradených reprezentantov v orientačných športoch. Hanke sa darí časovo zadeliť si 
študijné, pracovné a športové povinnosti tak, aby medzi nimi bol absolútny súlad, čo je dôkazom, že záujem 
dosahovať čo najlepšie výsledky ju stále motivuje do usilovnej a kvalitnej športovej prípravy. Potešiteľné je aj 
to, že Hana aj materiálovo je vybavená špičkovo, čo jej umožňuje práve podpora v NŠC. 

Vo väčšom počte sa pretekári predstavili iba na ME v Dánsku, kde sa konali aj JMS v OC. Po 
minuloročnej bohatej účasti juniorov v Poľsku však v Dánsku štartoval iba jediný junior zo SR – Richard 
Chrappa. 

Výsledky na ME potvrdili, že bez špeciálnej prípravy sa nedajú očakávať "optimistické" výsledky. Na 
náhodu a šťastie sa spoliehať nedá, v súčasných podmienkach je pre všetkých našich pretekárov s výnimkou 
Bajtošovej veľmi ťažké pripraviť sa tak, aby pohľad do výsledkovej listiny bol optimistickejší ako v tomto roku. 
Na druhej strane je to vlastne reálne zrkadlo odrážajúce reálne možnosti. 

Hoci sme výsledok v podobe medaily z ME opäť nedosiahli, jedno pódiové umiestnenie Bajtošovej a 
ďalšie umiestnenia na hranici prvej desiatky Bajtošovej, Fajtovej a Chrappu potvrdili, že výborné výsledky sa 
ťažko dosahujú bez kvalitnej prípravy. Bez nej sa len výnimočne dostavia aj príjemné prekvapenia, ktoré sa 
sem-tam vydaria. Takým bolo na ME jedine umiestnenie mužskej štafety. V kolektíve mužov veľmi chýbal 
Trnovec, potešiteľný je však návrat Haničáka.  

Bez aspoň čiastočného zabezpečenia kvalitnej spoločnej prípravy sa nedajú očakávať zázraky. To platí 
pre mužov aj pre ženy. Investícia do kvalitného bicykla je asi jediná vec, ktorú môžeme od pretekárov očakávať.
Nie je to málo peňazí, aj preto na financovanie kvalitnej prípravy, nieto ešte na zaplatenie účasti na svetovom 
podujatí, pretekári prostriedky jednoducho nemajú. 

Ženský tím je síce výsledkami na tom lepšie ako muži, no ak v horizonte 1-2 rokov neprejavia o 
pravidelný tréning záujem ďalšie talentovanejšie mladé dievčatá, ťažko v dospelosti niečo dozrie. Pri pohľade 
do slovenskej členskej základne na lichotivé prognózy nestačí ani prehnaný optimizmus... Potešiteľné je, že
okrem Bajtošovej, ktorá patrí k absolútnej svetovej ženskej elite v OC, máme ešte Fajtovú, ktorá patrí do širšej 
svetovej ženskej špičky, no i ďalšie pretekárky (i pretekárov), ktorých športová príprava má stále aké-také 
motivačné prvky snažiť sa vylepšiť svoju športovú výkonnosť.

Je na škodu, že niekoľko juniorov, ktorí ešte v zime mali záujem začať sa intenzívnejšie venovať
tréningu v OC, už na jar výrazne v tréningovom úsilí poľavilo a vzdali tvrdšiu tréningovú prípravu s výhľadom 
do budúcnosti. Ten je v presadení sa nových talentovaných pretekárov v tomto športe naozaj výhľadom veľmi 
zahmleným... 

V roku 2010 čaká na orientačných cyklistov iba jeden vrchol - MS v OC (spolu s JMS) 2010 v 
Portugalsku. Súťaže IOF v MTBO však od roku 2010 znovu obohatí seriál Svetového pohára. Účasť na 
všetkých podujatiach SP však z časových i ekonomickým dôvodov nie je reálna. 

 

Sekcia lyžiarskeho orientačného behu  
 

Sekcia LOB pracovala aj v roku 2009 v zložení Valér Franko – predseda, Juraj Nemec – člen a Radovan 
Marton – člen. Práca sekcie vychádzala z prijatých hlavných úloh SZOŠ a plánu práce na roky 2008/2009. 
Hlavný dôraz bol kladený na zabezpečenie domácich rebríčkových a majstrovských súťaží, aby sa nezopakovala 
situácia z roku 2008, kedy sa pre zrušenie väčšiny pretekov nevyhodnocoval Slovenský rebríček jednotlivcov. 
Pred začatím rebríčkových súťaží boli vydané vykonávacie pokyny. Po nie veľmi vydarenej sezóne v roku 
2008, ktorá bola chudobná na sneh, sa sezóna 2009 vcelku vydarila. Všetky preteky sa uskutočnili za dobrých 
snehových podmienok a slušnej pretekárskej účasti.  



Z plánovaného programu pretekov sa uskutočnili preteky na Babe (PEZ) a dvojkolo v Maďarsku. 
Zmena nastala v mieste pretekov plánovaných na Donovaly, ktoré boli na Skalke. Z dvojkola v Košiciach sa 
uskutočnili len  preteky Košická 40-tka a SRj KT boli zrušené. 
Po skončení rebríčkových súťaží bol spracovaný a vydaný Slovenský rebríček jednotlivcov a vyhodnotená 
Slovenská liga družstiev. Vyhodnotenie domácich podujatí bolo uverejnené v INFOB-e – žiadne zásadné 
problémy sa nevyskytli (za odcudzenie kontroly na Skalke skutočne usporiadatelia nemohli, to je proste obraz 
dnešného Slovenska).  

V oblasti mapovej tvorby pretrváva určitá stagnácia, pretože nepribudol žiaden nový zmapovaný 
priestor pre preteky v LOB (otázka je, či je vôbec ešte potrebné niečo mapovať – klimatické podmienky 
a rastúce náklady na úpravu tratí mimo centier v podstate akýkoľvek rozvoj blokujú). V súčasnej situácii je to 
teda otázka ekonomická a veľmi obmedzujúcim faktorom je prakticky nulová šanca nájsť dostupný priestor 
s dobrými snehovými podmienkami.  

Členská základňa pretekárov pravidelne sa zúčastňujúcich na pretekoch v LOB je v posledných rokoch 
stabilná. Na jej rozšírenie nevidíme veľký priestor, preto sa musíme sústrediť na prácu s menšou skupinou 
pretekárov, u ktorej je predpoklad pri systematickom vedení dosiahnuť výsledky primerané vytvoreným 
podmienkam.  Pre zachovanie určitej kontinuity sa musíme zamerať na udržiavanie spolupráce so susednými 
krajinami a zaradzovať do slovenských dlhodobých súťaží aj preteky v zahraničí. Veľmi kvalitné preteky 
usporadúvajú v Česku, pri dobrých snehových podmienkach aj v Maďarsku. Zatiaľ je pre nás neznámou 
Ukrajina. 

Reprezentácia 
 

Vzhľadom k súčasnej výkonnosti, z medzinárodných vrcholných pretekov sa slovenskí pretekári 
zúčastnili na rakúskej časti turné SKI O-tour (Hlaváčiková, Mihalová a Nemec) a MED a JMS vo Švédsku 
(Nemec, Sokol a Franko). Na majstrovstvách sveta v Japonsku sa nezúčastnil nikto. 
Podrobné hodnotenie účasti našich pretekárov na MED a JMS v LOB bolo uverejnené v INFOB-e, môžeme len 
zhrnúť, že na časy slávy LOB už len spomína a perspektíva návratu na predné svetové pozície je viac ako 
zložitá (klimatické zmeny sú viditeľné a bez domáceho snehu, skútra na prípravu sústredení a za svoje – ťažko). 
V súčasnosti proste nemáme v seniorských kategóriách mužov ani žien pretekárov schopných dosiahnuť na 
vrcholných podujatiach lepšie individuálne umiestnenie (napr. do 15. miesta) a ženskú štafetu, kde by boli 
najvyššie šance sa zatiaľ nedarí konštituovať. V mládeži máme dvoch talentovaných pretekárov, ktorí by sa 
mohli perspektívne presadiť.

Mapová komisia 
 

MK SZOŠ pracovala v roku 2009 v nasledovnom zložení: Rado Jonáš – predseda, Martin Bednárik  - 
člen, Zuzana Janotová – člen. Spolupracujúcimi členmi z hnutia boli Ján Furucz – Mapový portál, Miroslav 
Lago - Mapový portál, Rudolf Brídzik – skenovanie máp. 
 

Hlavné oblasti činnosti MK SZOŠ v roku 2009 boli: 
1. Organizácia školení v oblasti užívania programu Ocad 9 a následne stavba tratí v programe. 
2. Zabezpečenie a požičiavanie elektronických a iných pomôcok pre tvorbu máp pre OŠ. 
3. Vedenie archívu máp pre OŠ. 
4. Vytvorenie mapového portálu máp pre OŠ. 
5. Laser scanning. 
6. Konferencia Mapovej komisie IOF. 
7. Prospekting zaujímavých terénov pre OB. 
 

V uvedených oblastiach sa mapovej komisii v roku 2009 darilo pomerne dobre, väčšinu plánovaných 
úloh sa podarilo naplniť.

MK SZOŠ zabezpečila niekoľko idividuálnych školení a školenie v termíne 5. 12. 2009 zamerané na 
prácu s programom Ocad 9 a stavbu tratí v tomto programe.  



V roku 2009 MK SZOŠ zabezpečila koordináciu nákupu softvéru OCAD 10 CS pre potreby vybraných 
klubov  a nákup softvéru OCAD 10 Standard pre potreby MK SZOŠ.  MK SZOŠ zabezpečila požičanie softvéru 
OCAD 9 klubom, ktré prejavili zaáujem. Ako aj dodanie ortofotosnímok vybraných území, ktoré boli 
podkladom pre tvorbu máp. Pre záujemcov M. Bednárik zhotovoval kombinované podklady (ortofoto + ZM + 
existujúca mapa pre OB). 

MK SZOŠ zabezpečuje evidenciu máp pre OŠ prostredníctvom prideľovania registračných čísiel, 
vedením databázy v elektronickej forme, ktorá je podkladom pre tvorbu CD, ako aj prostredníctvom archivácie 
výtlačkov každej vydanej mapy. Všetky uvedené zdroje informácií sa nachádzajú u R. Jonáša. MK SZOŠ 
pokračovala aj v roku 2009 v tejto činnosti. 

MK SZOŠ v spolupráci s Miroslavom Lagom vytvorila na základe internetovej verzie DVD Mapy pre 
OŠ Mapový portál, ktorý obsahuje všetky mapy pre OŠ v SR, dostupné údaje o nich, ich lokalizáciu na 
ortofotách Google Earth a vyznačenie zmapovanej plochy. Rovnako je možné dynamicky vyhľadávať výbery zo 
základnej databázy na základe rôznych kritérií. Celý projekt bol časovo náročný a vďaka za jeho realizáciu patrí 
najmä Miroslavovi Lagovi, ktorý zabezpečil programovanie. V súčasnosti je možné priebežne databázu dopĺňať
podľa potreby a robiť extrakty  do tabuliek. O toto riešenie prejavil záujem novozélandský zväz orientačného 
behu. 

MK SZOŠ skúma možnosti vytvorenia digitálneho modelu terénu na základe laserového skenovania. 
Technicky je to možné urobiť (firma Visimind, firma Geodis), ale prvé návrhy ceny sú príliš vysoké. 
Každopádne je to do budúcna smer vývoja tvorby máp pre OŠ a vec rokovaní o cene. 

Rado Jonáš a Miro Lago sa v auguste 2009 zúčastnili pri príležitosti MS v OB Konferencie Mapovej 
komisie IOF v Miškolci, kde prezentovali slovenský Mapový portál. O tomto podujatí ako aj o možnosti 
laserového skenovania boli informovaní členovia hnutia prostredníctvom Infobu. 

M. Bednárik a R. Jonáš sa priebežne venujú objavovaniu zaujímavých terénov pre OB. 
 



2007 
Počet oddielov 24 
Počet členov 650 
Medaily MS 2 
Medaily MED 0 
Umiestnenia MS 2,3,8,10,10,11,13,14/7,13 - OC 

13,16,21,26,31,33,34,37,41/15 - OB 
25,25,25,26,27,28,36/- - LOB 

Umiestnenia ME 6,8,11,20,22,34,37/6,13 - OC 
Umiestnenia MSJ 6,14,24,36,47,55,89/21 - OB 

30,42,45/8 - LOB 
Dotácia zo ŠR 1 908 000 

2009 
Počet oddielov 26 
Počet členov 686 
Medaily MS / ME 2 
Medaily MED 0 
Umiestnenia MS 1,3,4/- - OC 

20,23,25,26,28,29/12 – OB (WG) 
18,25,25,28,34,35,41,42,43/17 - OB 

Umiestnenia ME 5,8,9,11,27,35,36,37,39,42,42,44,44,53,55/8,8 - OC 
Umiestnenia MSJ 12,19/- - OC 

45,57,82,100,107,113/24 - OB 
43,43,52/12 - LOB 

Dotácia zo ŠR 55 736,00 € (1 679 102 Sk) 

2008 
Počet oddielov 25 
Počet členov 671 
Medaily MS / ME 1 
Medaily MED 0 
Umiestnenia MS 1,7,8,9,17,23,24,26,34,43,45,55,59,72/6,18 - OC 

4,6,16,20,20,26,27,31,34,34/9,11 - OB 
Umiestnenia ME 5,5,10,15,16,17,18,19,21,25,35,35,37,40/6,12 - OC 

25,27,30,44,51,51/- - LOB 
Umiestnenia MSJ 3,7,10,11,15,21,22,23,25,26,27,30,30,31/6,12 - OC 

78,113/- - OB 
37,37,38,40,40,40,42,46,64,65/10 - LOB 

Dotácia zo ŠR 1 967 000 Sk (65 292,40 €) 


